



Darche Rural Municipality
Office of The Municipal Executive
Machhikholi, Gorkha



**Reference No :-082/83
Dispatch No :- 1065**

Gandaki Province, Nepal

Date: 29/Jan /2026

To
Namaste Gumda Switzerland
Rte de Céliney 58
1298 Céliney
Switzerland

Subject: For Binding Commitment for Staffing and Operational Sustainability of the Kerauja Health Post.

Dear Sir/Madam,

With reference to the proposed construction of a new permanent Kerauja Health Post in Ward No. 2 by Namaste Gumda Switzerland, Darche Rural Municipality provides this binding commitment to ensure the long-term functionality and sustainability for the facility upon its completion and handover.

1. Commitment to Staffing:

The Municipality commits to posting the required qualified government health personnel to the new health post and covering their full salaries and benefits, in accordance with prevailing government policies, regulations, and staffing norms.

2. Commitment to Operational Costs:

The Municipality will include all necessary recurring operational costs for the health post in its annual budget. These cost includes, but is not limited to, costs for utilities (electricity, water), routine maintenance, repairs, consumables, and support for the facility's management committee.

3. Commitment to Medical Supplies:

We will ensure regular and timely supply of essential medicines, vaccines, and basic medical equipment to the health post through the government's supply chain mechanism, in line with the national free basic health service policy.

4. Commitment to Management & Governance:

The facility will be integrated into the local health system under the management of the legally formed Health Facility Operation and Management Committee (HFOMC). The Municipality will provide oversight and support for its effective operation.

5. Commitment to Asset Ownership:

The completed infrastructure will be formally registered as a municipal public health asset, and the Municipality assumes responsibility for its long-term upkeep and utility.

This commitment is made in good faith and is binding on the Darche Rural Municipality. We appreciate your organization's partnership in addressing a critical healthcare infrastructure gap in our community and look forward to the successful realization of this project.

Laxman Gurung
Chairperson
9841201471

Laxman Gurung
Chairperson

Dharche Rural Municipality

Bureau de l'Exécutif Municipal

Machhikhola, Gorkha, Province de Gandaki, Népal

Référence : 082/83

Numéro d'envoi : 1065

Date : 29 janvier 2026

À : Namaste Gumda Switzerland

Rte de Céligny 58

1298 Céligny, Suisse

Objet : Engagement contraignant pour le personnel et la durabilité opérationnelle du poste de santé de Kerauja

La Municipalité Rurale de Dharche confirme par la présente son engagement ferme concernant la construction proposée d'un nouveau poste de santé permanent à Kerauja, Ward n°2. Les engagements sont les suivants :

1. Engagement pour le personnel : La municipalité s'engage à affecter du personnel de santé gouvernemental qualifié au nouveau poste de santé et à couvrir leurs salaires et avantages conformément aux politiques gouvernementales et aux normes de dotation.

2. Engagement pour les coûts opérationnels : La municipalité intégrera tous les coûts opérationnels récurrents nécessaires dans son budget annuel, y compris les services publics (électricité, eau), l'entretien courant, les réparations, les consommables et le soutien au comité de gestion de l'établissement.

3. Engagement pour les fournitures médicales : La municipalité garantira un approvisionnement régulier et ponctuel en médicaments essentiels, vaccins et équipements médicaux de base via le mécanisme d'approvisionnement gouvernemental, conformément à la politique nationale de services de santé de base gratuits.

4. Engagement pour la gestion et la gouvernance : L'établissement sera intégré au système de santé local sous la supervision du Comité d'Exploitation et de Gestion de l'Établissement de Santé (HFOMC), également constitué, avec l'appui et la supervision de la municipalité.

5. Engagement pour la propriété des infrastructures : L'infrastructure sera enregistrée comme un bien public de santé appartenant à la municipalité, qui assumera la responsabilité de son entretien à long terme et de ses services publics.

La Municipalité Rurale de Dharche exprime sa bonne foi et son engagement ferme envers ce partenariat avec Namaste Gumda Switzerland et se réjouit de la réalisation réussie du projet.

Signé :

Laxman Gurung

Président

9841201471

Site web : www.dharchemun.gov.np

E-mail : info@dharchemun.gov.np / rmdharche@gmail.com

Slogan : "Dharche, belle, sûre et prospère"